
 
Bestyrelsesmøde i Strandens dagtilbud, torsdag d. 3. november, 2022  
 
Tilstede:  
 
Forældrerådsrepræsentanter: Troels fra Juelsøvej, Katrine fra Ved Åen, Kirsten fra Åkan-
den, Mette fra Pilehuset 
 
Personalerepræsentanter: Inge fra Ved Åen, Kirsten fra Pilehuset   
 
Referent: Mette  
 
Kirsten: Gennemgang af sparekataloget 
Der er enighed om, at der ikke skal udarbejdes et høringssvar baseret på fremlagte.   
 
Kirsten: Gennemgang af kostordning  
Det blev besluttet, at der skal laves afstemning fælles for hele afdelingen. 
 

• Hvis der stemmes ja, bliver det en ekstern leverandør – maden kommer udefra 
• Hvis der stemmes ja, leverer dagtilbuddet selv kost i ferieperioder  

 
Principper for eventuel kostordning: 
 

• Det skal holdes inden for den økonomiske ramme der sættes 
• Det skal være overvejende økologisk 
• Det forventes at være varieret kost  

 
Inge: Gennemgang af dataindsamling fra Ved Åen. 
 
Diskussion af fordele og ulemper ved kostordning 
 
Fordele ved kostordning:  

• Der opnås et madfællesskab 
• Nogle børn bliver mere madmodige 
• De børn der selv kan smøre deres mad, bliver mere selvhjulpne 

 
Ulemper ved kostordning:  

• Kvaliteten af maden er ukendt – udbyder kendes først efter et eventuelt ja 
• Vegansk tilbydes ikke 
• Kostordningen erstatter kun én madpakke 
• Prisen på kostordningen er steget (666 kr/mdr pr. barn) 
• Der går tid fra kerneopgaver, når pædagogerne i højere grad skal hjælpe med at 

servere 
• Det er ikke muligt at tage mad med på tur i samme omfang som med madpakker 

 
En blank stemme gælder for et ”Ja”. Det er vigtigt der gøres opmærksom på dette.  
Forældrerådene i de enkelte huse skal sikre at informere forældre om, at det er vigtigt de 
forholder sig og afgiver en stemme.  
 
Ved Åen bibeholder den eksterne leverandør som erstatter den nuværende, og derved 
indgår de ikke i udbuddet til foråret. 


